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Правовая природа проверочной судебной деятельности в цивилистическом процессе и условий ее эффектив-

ности определяется многими факторами процессуального и организационного характера. Автор исследует такие 

аспекты проверки судебных актов, как пространственная и родовая судебная компетенция, процессуальный 

режим проверочных судебных инстанций. По результатам исследования автор приходит к выводу о том, что 

осуществление проверки судебных актов по экстерриториальному принципу, закрепление одних проверочных 

полномочий за одним судебным звеном, а также наличие кассационных полномочий по реагированию на все 

судебные ошибки, повлиявшие на правильное разрешение дела по существу, являются факторами эффективной 

проверки судебных актов в цивилистическом процессе.
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Knyazkin Sergey I., Assistant Professor of the Department of Civil and Administrative Proceedings of the Russian 

State University of Justice, Candidate of Legal Sciences. Procedural and Organizational Aspects of Verificatory Judicial 
Activities in a Civil Procedure

Understanding of the legal nature of the verification judgements in the civil process and the conditions for its effectiveness 

is determined by many factors of procedural and organizational nature. The author explores such aspects of verifying 

judicial acts as spatial and tribal judicial competence, the procedural regime of the verification courts, the motivation of 

court decisions. According to the results of the research, the author comes to the conclusion that the implementation of 

the verification of judgements by the extraterritorial principle, the fixing of one verifying authority at one judicial level, and 

the extensive powers to respond to judicial errors by the cassation instances are the factors of the effective verification of 

judicial acts in the civil process.
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